
 آرمان ملی: برخی آرای کمیته انضباطی در فصل 
گذشته با انتقاداتی همراه بوده که در این خصوص می توان به 

محرومیت ساپینتو اشاره کرد. 

 صحبت تاج 
به گزارش سازمان لیگ فوتبال، مهدی تاج، رئیس 
فدراسیون فوتبال در نشست هم اندیشی مدیران روابط 
عمومی و مدیران رسانه هیات های فوتبال و باشگاه های لیگ 
برتر گفت: ارکان قضائی تیم چیده تا همه بازی ها را ببینند 
و اگر خلافی مشاهده کردند، حکم بدهند. در ابتدا هم 
نیازی به گزارش نوشتن داور و سازمان لیگ نیست. رئیس 
فدراسیون فوتبال تاکید کرد: ناظران هم باید علاقه مند 
باشند و وقت بگذارند. از شما انتظار داریم سرمربی فقط باید 
در مورد موضوع فوتبال حرف بزند. اگر حرف های دیگری 
هم دارد، جایش پس از بازی نیست. اینکه پس از هر بازی 
بلافاصله یک کنفرانس خبری برگزار شود در شرایطی که 
سرمربی از لحاظ روحی اعصابش خراب است یا بازیکنش 
گلی را خراب کرده است درست نیست و باید یک فاصله 
زمانی بگذاریم تا پس از رسیدن به آرامش حرف بزند. وی 
تصریح کرد: در فکر کردن انحصار وجود ندارد و باید فکر 
کنیم این اتفاق خوب انجام شود تا با کنترل جو ورزشگاه یک 
بازی با حضور بانوان را داشته باشیم و در ادامه این موضوع را 
ادامه بدهیم. درخواست خود من این است مصاحبه قبل از 
بازی و پس از بازی سرمربیان و همچنین نیمکتی که روی 
آن می نشینید درمورد داوری شرایط خوبی داشته باشد. 
با یک تصمیم داور نباید یک نفر بالا بپرد و پشتک و وارو 

بزند. اگر تماشاگر ببیند سرمربی اش چنین شرایطی 
دارد، او هم تبعیت می کند. این رفتارها نشانه دهنده 
این نیست که خیلی تعصب دارند. شاید تعصب یعنی 

اینکه مثلا بدون پول کار کند. 

 نظر کمیته 
ابوالفضل حسن زاده محمدی در مورد اینکه مهدی تاج 
اعلام کرد ارکان قضائی فدراسیون باید با سرعت بیشتری 
آرای خود را صادر کنند، اظهار داشت: جلسه ای با حضور 
ارکان قضائی، فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ برگزار 
شد. مطالبی مطرح شد. رصد فضای مجازی و مطالبی 
که بیان می شود. اتفاقاتی که متاسفانه قبل یا بعد از 
بازی از طرق مصاحبه ها، اخبار و اطلاعاتی که بعضا 
کذب و شایعه است. به نظرم جلسه خوبی بود. در 
نهایت این باشگاه  است که به خاطر مسئولیتی 
که دارد از این مساله ضرر می کند. رئیس کمیته 
انضباطی در مورد اینکه بیانیه نویسی ها فضای 

فوتبال را ملتهب می کند، گفت: موافقم، به بازیکن و باشگاه 
آسیب می زند. دوست داشتم در جلسه امروز در مورد این 
مطالب صحبت شود نه یکسری کلیاتی که همه نسبت به آنها 
آگاهی دارند. باید آسیب شناسی کنیم و ببینیم چه روشی 
را پیش بگیریم. نمی توانیم آزادی بیان را محدود کنیم. از 
طرفی متاسفانه مطالبی بیان می شود که تبعات انضباطی 
یا اخلاقی برای باشگاه یا شخص دارد. وی تصریح کرد: اگر 
در خود ارکان قضائی با اصحاب رسانه جلسه ای داشته باشیم 
بهتر می توانیم مدیریت کنیم. بیان را نمی توانیم محدود کنیم 
اما حد بیان و مقررات باید از طرف باشگاه یا شخص رعایت 
شود. حسن زاده در مورد پرونده جنجالی شکایت سایپا از 
شمس آذر که در موارد مشابه مثلا در فوتسال بازی ها 3 بر 
صفر شده و تیم دیگری جایگزین شده، گفت: در ارکان قضائی 
پرونده جنجالی نداریم. همه پرونده ها مثل هم هستند. طبق 
مقررات تصمیم گیری می شود. مطلبی که از طرف وکیل 
یا یکی از مسئولان سایپا بیان شده بود را دیدم که؛ کمیته 
انضباطی رویه سابق خودش را نقض کرده است. اگر یک مورد 
را دارند که بازی ها تمام شده، جعلی ثابت شده و ما بازی را 
3 بر صفر به نفع تیمی اعلام 
شده، همینجا اعلام 

اشتباه می کنیم. 
رئیس کمیته 

انضباطی در پاسخ به این سوال که چرا از شمس آذر باید 
به خاطر تخلف در لیگ یک، در لیگ برتر امتیاز کسر شود، 
گفت: این سوال خوبی است. بند 5 ماده 61 می گوید اگر 
اتفاقی افتاد بازیکنی به خاطر رفتار مجرمانه مجوز بازی 
گرفت، غیر مجاز است. شکایت بازیکن غیرمجاز باید در 
زمانِ 24 ساعت اتفاق بیفتد. این بند 5 می گوید اگر از 
طریق رفتار مجرمانه مثل جعل مجوز بازی صادر شد 
مشمول 24 ساعت نیست. هر زمانی می شود بازی ها را 3 
بر صفر کرد. مگر اینکه فصل مسابقاتی تمام شده باشد که 
در فصل بعد، فصل بعد را باید چگونه تفسیر کنیم؟ این نظر 
کمیته انضباطی بوده، شاید کمیته استیناف تفسیر دیگری 
داشته باشد. وی افزود: در فصل بعد به تعدادی که از این 
بازیکن استفاده شده باید کسر امتیاز شود. 2 مجازات داریم. 
یکی کسر امتیاز و دیگری بازنده شدن با نتیجه 3 بر صفر 
است. بازنده شدن در طول فصل و کسر امتیاز بعد از پایان 
فصل است. وی در مورد اینکه تاج اعلام کرد اگر ساپینتو 
همان ابتدا محروم می شد می فهمید فوتبال ایران حساب 
و کتاب دارد، گفت: هیچ کسی نمی تواند از پیش تعیین 
کند که ارکان قضائی چه حکمی صادر کنند. خودم هم 
در کمیته انضباطی یک رای دارم. شاید نظراتم را بیان 
کنم اما تشخیص با همان کمیته و ارکانی است که مستقل 
تصمیم گیری می کنند. برای ساپینتو هم از همان ابتدای 
فصل تقریبا شدیدترین آرا را داشتیم و از تمامی اهرم ها و 
ضمانت هایی که داشتیم استفاده کردیم. از او دعوت کردیم 
و خودش هم بعد از جلسه گفت جلسه خیلی خوبی بود. 
نظارتمان را به او اعلام کردیم. به هرحال نمی شود با اولین 
تخلف شدیدترین مجازات را اعمال کنیم. رئیس کمیته 
انضباطی در مورد پرونده گل محمدی در بازی با فولاد 
عنوان کرد: رای آن پرونده صادر شده، اگر اطلاع رسانی 
نشده مقصرش کمیته انضباطی نیست. رای بر جریمه 
نقدی صادر شد. رئیس کمیته انضباطی در مورد اینکه آیا 
برای محرومیت 4 ماهه ساپینتو سند و مدرکی ارائه شد، 
گفت: علت اخراجش یک بحث است. رفتار او بعد از اخراج 
محل رسیدگی بوده، خودم به عنوان ناظر ویژه در استادیوم 
بودم. از نزدیک شاهد بودم. کاری نداریم، اصلا داور به 
اشتباه اخراج کرده باشد او حق این رفتار را ندارد. وی در 
مورد عواملی که باعث تحریک ساپینتو شد، اظهار داشت: 
این بحثی دیگر است. ملاک ما گزارش رسیدگی است. 
بدرفتاری بعد از اخراج مورد رسیدگی بوده است. حسن زاده 
در خصوص اینکه چه دلیلی باعث اخراج ساپینتو شده، 
گفت: با داور صحبت کردم. گفت داور کنار اعلام کرده بابت 
تهییج و رفتاری که اشته تخلف کرده، تشخیص شان بوده 
که کارت قرمز بدهند. به نظرم کارت قرمزشان درست بود. 
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گفت وگو

بازخوانی ماجراهای 
ساپینــتو و کمیته انضباطی 

  کوتاه 
تسنیم: بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال و استقلال ضمن 
ابراز تأسف بابت شرایط این روزهای استقلال گفت که جواد 
نکونام کاری سخت خواهد داشت. امیر هاشمی مقدم درباره 
شرایط استقلال اظهار داشت: درست است که از ایران و 
استقلال فاصله دارم ولی در جریان اتفاقات و مسائل پیش 
آمده هستم. خیلی متأثر و متأسفم که این باشگاه دچار چنین 
شرایطی شده است. این شرایط برای امروز نیست و از زمان 
حضور آندره آ استراماچونی تا الان وجود دارد. وقتی چیزی 
تغییر نکند ضررش برای استقلال و هوادارانش خواهد بود که 
عاشقانه تیم شان را دوست دارند. وی افزود: استراماچونی تیم 
استقلال را راه انداخت و همه با شور و هیجان بازی هایش را 
نگاه می کردند ولی به یکباره رها کرد و رفت. ساپینتو آمد و 
خون جدیدی به تیم تزریق کرد ولی او هم تغییر کرد. این 
تغییرات به جز ضرر برای استقلال چیزی نداشت. این باشگاه 
آکادمی درستی ندارد. تیم بزرگسالان دست افرادی است که 
قدرت و دانش کافی برای چرخاندن آن ندارند. جواد نکونام به 
استقلال آمده و باید با تمام مشکلات که یکی دو تا نیستند، 
بجنگد. تیم بزرگ نیاز به افراد بزرگ و با تجربه دارد. می دانم 

کار بسیار مشکلی در انتظار نکونام خواهد بود. 

بیــن المــلل 
   دیوید بکام معتقد است که لیونل مسی به زمان نیاز 
دارد تا خودش را با لیگ آمریکا تطبیق دهد. به گزارش 
بی ساکر، مالک اینترمیامی و هافبک سابق منچستریونایتد و 
رئال مادرید اولین تمرین لیونل مسی را بعد از امضای قرارداد 
دوونیم ساله با اینترمیامی از نزدیک تماشا کرد. دیوید بکام 
درباره حضور مسی در تیمش گفت: لئو قطعا در MLS به 
زمان نیاز خواهد داشت. مهم نیست که چقدر خوب باشد، 
مهم نیست که چه قد و قامتی دارد. او و سرخیو بدون توجه 
به شرایط، به زمان نیاز دارند تا خودشان را تطبیق دهند. آنها 
ممکن است ما را غافلگیر کنند، ممکن است در هر بازی پیروز 
شویم ولی الان باید صبور باشیم. بازی کردن مسی به مربی 
بستگی دارد که تصمیم بگیرد آیا او آماده است یا نه. می دانیم 
که او چند هفته با خانواده اش بود و از فوتبال دور. ستاره سابق 
انگلیس درباره شباهت های لیگ آمریکا زمانی که او به این 
لیگ پیوست با امروز گفت: وقتی به اینجا آمدم، همه می گفتند 
لس آنجلس همه جام ها را می برد. لس آنجلس همه بازی ها را 
می برد، -۷ ۰، -۸ ۰ و تمام. هیچ تیم دیگری برنده نخواهد شد 

ولی تیم  ما در دو فصل به پلی آف هم نرسید. 

 کاهش بی سر و صدای ورزشکاران 
اعزامی به بازی های آسیایی

ایسنا: ستاد عالی بازی ها سه شنبه گذشته 
برای تعیین تکلیف نهایی رشته های اعزامی 
به بازی های آسیایی هانگژو تشکیل جلسه 
داد. نکته مهم این است از این جلسه بسیار 
مهم هیچ خروجی از سوی وزارت ورزش اعلام 
نشد. حتی مناف هاشمی دبیرکل کمیته ملی 
المپیک هم پس از این نشست در گفت وگو با 
رسانه ها اعلام کرد که جزئیات نشست ستاد 
عالی هنوز به دست من نرسیده است. اما پس از 
گذشت یک هفته از جلسه ستاد عالی بازی ها، 
همچنان هیچ خبر رسمی از لیست نهایی 
رشته ها و سهمیه هایی که هر رشته دارد، اعلام 
نشده است. تنها چیزی که از گوشه و کنار 
شنیده می شود، این است که برخی رشته ها 
ریزش سهمیه داشته اند. در میان فدراسیون ها 
هم اعلام می کنند که به طور رسمی هیچ 
چیزی به آنها اعلام نشده است و تنها به صورت 
تلفنی از سهمیه های خود مطلع شده اند. نکته 
مهم این است که ستاد عالی بازی ها تغییراتی 
را در تصمیماتی که در جلسات قبل گرفته، 

ایجاد کرده است.

خارج ازمستطیل سبز

اولین صحبت های فان درسار بعد 
 از بازگشت به زندگی

ادوین فان درسار پس از خون ریزی مغزی در 
تعطیلات تابستانی خود در کرواسی، مدتی در 
بخش مراقبت های ویژه بستری بود و بالاخره 
بعد از مدت ها برای اولین بار صحبت و از 
حمایت هایی انجام شده تشکر کرد. فان درسار 
که همچنان در بیمارستان بستری است، گفت: 
اول از همه می خواهم از همه برای پیام هایی 
 حمایتی شان تشکر کنم. خوشحالم که دیگر 
در بخش مراقبت های ویژه نیستم. البته هنوز 
در بیمارستان هستم و باید تحت مراقبت باشم 
و فکر می کنم هفته آینده به خانه بروم و قدم 
بعدی در زندگی ام را بردارم. دروازه بان سابق 
تیم ملی فوتبال هلند و تیم های منچستریونایتد 
و آژاکس که آخرین بار به عنوان مدیر آژاکس 
کار کرد، مدتی است از سمت خود کناره گیری 

کرده و اکنون فعالیتی در فوتبال ندارد. 

خبـــــر

تقابل غنی و فقیر در لیگ برتر 

رقابت های امسال لیگ برتر رقابت فقیر و غنی است، 
برای اینکه -4 5 تیم وضعیت مالی خیلی خوبی دارند، چند 
تیم متوسط هستند و یکسری هم بی بضاعت هستند که با 
کمترین بودجه بسته می شوند. از همین حالا که هنوز لیگ 
شروع نشده، می شود پیش بینی کرد چه تیم هایی شانس 
قهرمانی دارند و کدام تیم ها در خطر سقوط هستند، چون روی 
توانایی مالی شان تقریبا می شود جایگاه شان را مشخص کرد. 
پرسپولیس، سپاهان، تراکتور، گل گهر و تا حدودی استقلال 
بالای جدول هستند. تیم های شمس آذر قزوین، استقلال 
خوزستان، ملوان و صنعت نفت آبادان اگر بودجه خوبی نداشته 
باشند و نتوانند خوب یارگیری کنند احتمالاً در منطقه خطر 
قرار خواهند گرفت. در مورد وضعیت تیم فوتبال ذوب آهن 
اصفهان گفته می شود محمد ربیعی بودجه بیشتری را از 
کارخانه خواسته و نسبتا توانسته چند بازیکن خوب بگیرد. 
ضمناً این تیم از سال گذشته بازیکنان جوان خوبی داشت و 
اگر چند بازیکن باتجربه در کنار جوانترها قرار بگیرند، قطعاً 
می توانند شرایط بهتری در مسابقات داشته باشند. کارنامه و 
رزومه  ربیعی در چند سال اخیر نشان داده؛ تیم هایش خوب 
فوتبال بازی می کنند و نتیجه می گیرند. امیدوارم امسال تیم 
فوتبال ذوب  آهن بتواند نسبت به سال های گذشته جایگاه 
بهتری را به دست بیاورد. در همه جای فوتبال دنیا، VAR برای 
کمک به داوری وجود دارد، ولی امسال و حداقل برای نیم فصل 
اول لیگ برتر این سیستم به کار برده نخواهد شد. وزیر ورزش 
و رئیس فدراسیون فوتبال قول دادند که در بیست و سومین 
دوره مسابقات لیگ برتر سیستم VAR به کار برده خواهد شد، 
ولی هنوز من جایی ندیدم در ورزشگاهی اقدامات اولیه اش 
پیاده شده باشد. سال های قبل عدم وجود VAR به بعضی 
تیم ها ضرر رساند و برای برخی ها منغعت داشت. بدبینانه این 
 VAR است که دلال ها خیلی موافق تجهیز فوتبال ایران به
نیستند، چون کارشان سخت خواهد شد و خرج شان بیشتر 
می شود. قبلًا آنها باید یک داور و کمک داور را می خریدند، ولی 
الان باید VAR را هم بخرند! VAR وقتی اثرگذار است که در 
همه ورزشگاه ها استفاده شود. ضمناً با توجه به اینکه داوران 
جوان در 2 سال اخیر اشتباهات خیلی زیاد داشتند سیستم 
کمک داور ویدئویی به داوران کمک خواهد کرد تا تیم ها 
لطمه کمتری ببینند. خیلی از کشورهایی که از نظر فوتبالی 
و اقتصادی بدتر از کشورمان هستند VAR دارند، ولی باید از 
مسئولانی که قول دادند پرسید؛ چرا این تکنولوژی در لیگ 
برتر ایران استفاده نمی شود؟ در خصوص مدیرعاملی نیما 
نکیسا در باشگاه ذوب آهن اصفهان باید بگویم این تصمیم 
خیلی غیرمنتظره بود. افکار عمومی در اصفهان ذهنیت خوبی 
نسبت به مدیران غیر بومی ندارد، چون اصفهان خودش به 
قسمت های مختلف کشور مدیر می فرستد و برای آنها سنگین 
است که بپزیرند مدیر از تهران بیایید. ولی با این حال او جوان، 
تحصیلکرده و فوتبالی است و به زمان نیاز دارد تا از پس 
مشکلات باشگاه بربیاید. طبیعی است بالادستی ها این مدیر 
و مربی را آورده اند، پس مجبورند برای نتیجه گیری بودجه 
بهتری به او بدهند و کمک بیشتری بکنند. این موضوع نقطه 
امیدی است تا شرایط نسبت به سال های گذشته تغییر کند. 
چون نمی خواهند انتخاب خودشان خراب شود، پس قطعا 
همراهی و کمک بیشتری به مدیر و مربی باشگاه ذوب آهن 
می کنند. افکار مدیریتی یک باشگاه با اداره کردن شرکت به 

دلیل تنوع کار متفاوت است. 

سیروس دین محمدی درباره برتری 4 بر 2 
تیم فوتبال هوادار مقابل استقلال در دیداری 
تدارکاتی و دیگر مسائل صحبت هایی را 

مطرح کرد که در زیر می خوانید: 
استقلال  مقابل  که  نتیجه ای   
گرفتید، عجیب بود. فکر می کردید 

چهار گل به این تیم بزنید؟
ما تمرینات مان را از همه تیم ها زودتر 
شروع کردیم و طبیعی بود به لحاظ بدنی 
شرایط بهتری نسبت به استقلال داشته 
باشیم. همین شرایط باعث شد بازی خوبی 
انجام دهیم. البته نتیجه بازی های تدارکاتی 
خیلی مهم نیست و بیشتر محک خوردن 

بازیکنان و حفظ آمادگی اهمیت دارد. 
   به عنوان یک استقلالی، تیم تحت 

هدایت جواد نکونام را چطور دیدید؟
وضعیت  واقعاً  شدم،  ناراحت  خیلی 
استقلال ناراحت کننده است. ما هر چقدر 
بگوییم که در فلان تیم حضور داریم آخرش 
وقتی  برمی گردیم.  استقلال  به  دوباره 
سن مان بالا می رود و پیشکسوت می شویم 
از ما به عنوان یک استقلالی به مجالس و 
مهمانی های باشگاه دعوت می کنند. ببخشید 
این حرف را می زنم، ولی ما شناسنامه 
باشگاه استقلال هستیم. من در فینال جام 
باشگاه های آسیا برای استقلال گل زدم. فکر 
کنم چهار پنج نفر در فینال آسیا گل زده اند 
که افتخار این را داشتم من هم جزو آنها 
باشم. امیدوارم مسئولان شرایط استقلال 

را درست کنند. 
 چه چیزی دیدید که ناراحت تان 

کرد؟
ببینید استقلال باشگاه بزرگی است، 
ولی مشکلات زیادی دارد. درست است 
که در تیم هوادار کار می کنیم و باید همه 
وجودمان را برای این تیم بگذاریم، ولی هر 
زمان به خیابان یا جایی می رویم مردم درباره 
استقلال صحبت می کنند و سؤال می پرسند 
مشکل کجاست. چرا استقلال باید این 

شرایط را داشته باشد؟
  یکی از مشکلات نبود بازیکن در 
تیم است که جواد نکونام بارها به آن 

اشاره کرده است. 
بله، بازیکنی نداشتند و بیشتر جوان ها 
بازی کردند. یکی از بازیکنان جدید هم 
ظاهراً به دلیل مشکلاتی که دارد در تمرینات 

حضور ندارد. 
  یکی از نکات مثبت این بازی، خوش 
و بش جواد نکونام و محمود فکری بود 
که به دلیل اتفاقات لیگ بیستم روابط 

خوبی با هم نداشتند. 
خدا را شکر که رفاقت ها سر جایش باقی 
ماند. حرکت خوبی بود و امیدوارم همه از 
جمله استقلالی ها با هم رفاقت داشته باشند. 

رسول کربکندی 
 کارشناس فوتبال 

دین محمدی:
وضعیت استقلال 

ناراحت کننده است

آخرین تمرین بارسا قبل از 
تور آمریکا دیروز در کمپ 
خوان گامپر برگزار شد و این 
تمرین یک ورودی ویژه داشت. 
اوریول رومئو پس از رسمی 
شدن انتقالش به بارسا همراه 
با دوست صمیمی اش سرخی 

روبرتو وارد کمپ شد.

احمد گوهری بعد از یک سال 
و نیم حضور در پرسپولیس 
به عنوان یکی از خریدهای 
قرضی آلومینیوم اراک معرفی 
شد و حدود ۱۰ روز است در 
جمع شاگردان سید مجتبی 
حسینی حضور دارد و به طور 

جدی تمرین می کند.

ژوزه مورینیو، سرمربی رم، 
تصویر جالبی را برای طعنه به 
گرمای هوای این شهر منتشر 
کرد. مورینیو با انتشار این 
تصویر و با کنایه به گرمای هوا 
نوشت: »استفاده از خنک 
کننده هوا در صبح و فداکاری 

در عصر.«

ت
شــ

س نو
عک

        کنایه   حضور در کمپ تمرین

انتقال مربی به شرط جذب ۸ بازیکن!
مربی پیشین فوتبال درباره وجود دلالی در فوتبال ایران 
گفت: دلالان با مربیان و مدیران هم زد و بند می کنند. دلال 
یک مربی را به فلان تیم می فرستد به شرطی که ۸ بازیکن از او 
بگیرد. ابراهیم قاسمپور در گفت وگو با ایسنا، درباره دلالی در 
فوتبال اظهار کرد: دلالی در فوتبال ما تازگی ندارد. یادم است در 
دوره ای مربیان منشوری را محروم کردند. برخی از این مربیان 
را از لیگ برتر برداشتند اما اخراجشان نکردند. به آنها چراغ سبز 
نشان دادند که بروید و در لیگ های پایین تر کارتان را انجام 
دهید. معلوم بود که فساد در فوتبال چقدر زیاد است. زمانی که 
هیچ مرجع قاطعی در برخورد با فساد وجود ندارد، دلالی رواج 
پیدا می کند. این پیشکسوت فوتبال اضافه کرد: در وضعیت 
امروز فوتبال یک نفر خودش را جلو می اندازد و چون اعتبار و 

آبرویی ندارد، بقیه پشتش قایم می شوند. شک نکنید وضعیت 
فوتبال ما همین است. پارسال من مدیرفنی صنعت نفت بودم 
که سال قبلش یک بازیکن جذب کرده بودند و هزینه اش 
بیش از دو میلیارد شده بود. من بودم دویست میلیون هم به 
او نمی دادم اما همان بازیکن به تیم دیگری رفت و ۸ میلیارد 
قرارداد بست. در طول فصل سه بازی هم برای آن تیم انجام 
نداد. او ادامه داد: آن بازیکن برای صنعت نفت هم زیاد بازی 
نکرد و در 3۰ بازی، سه گل به ثمر رسانده بود. سوال این است 
که چطور یک بازیکن که گلزن خوبی نبود و خلاقیتی نداشت، 
به این قیمت رسید؟ یک جای کار ایراد دارد. من چند جا گفتم 
و به خیلی ها هم برخورد. زمان ما پولی نبود و گلایه ای نداریم. 
وقتی روی یک بازیکن قیمت بالا می گذارید، باید ارزشش را هم 

داشته باشد. من 1۰ دقیقه بازی های لیگ را نگاه می کنم، خوابم 
می گیرد. فوتبال ما کیفیت ندارد و بازیکنی در لیگ نمی بینم که 
دو میلیارد ارزش داشته باشد. قاسمپور همچنین اضافه کرد: 
مثلا من اطلاعات دارم یک مربی در مرحله نهایی شدن حضور 
در یک تیم بود اما از بالا گفتند فلان مربی نباشد و فلان مربی را 
سرمربی  کنید. اینها اعمال قدرت است و آدم هایی که زور دارند 
مربیان را جا به جا می کنند. دلالان با مربیان و مدیران هم زد 
و بند می کنند. دلال یک مربی را به فلان تیم می فرستد به 
شرطی که ۸ بازیکن از او بگیرد. من 5۰ سال در فوتبال هستم 
و سال ها به عنوان بازیکن و مربی در فوتبال داخل و خارج از 
ایران کار کردم. یک میلیارد پول ندارم اما یک بازیکن معمولی 

قرارداد 15 میلیاردی می بندند. 

صادق درودگر مدیرعامل باشگاه نساجی توضیحاتی درمورد 
ایجاد تشکل باشگاه های خصوصی ارائه کرد. 

 ایجاد تشکل 
صادق درودگر در گفت و گو با فارس، درمورد ایجاد »تشکل 
باشگاه های خصوصی در فوتبال کشور«، اظهار داشت: این 
بحث را با توجه به تجاربی که در سال های پیش در باشگاه های 
خصوصی داشتم از چهار باشگاهی که در گذشته متعلق به 
خودم بود یعنی بهنوش، کارگران، گسترش کارگران و الکتریک 
دماوند از سال ۷2 تا ۷5 و همگی آنها سودآور بودند تا مدیریت 
در باشگاه های به همن، استیل آذین، نساجی در سال ۹3 ملوان 
و مدیریت 14 روز در تراکتور لازم دیده و با دوستان عزیزمان 
مطرح کردم. به مدیرعاملان باشگاه های خصوصی پیشنهاد 
دادم و مورد استقبال عزیزان قرار گرفت. همه ما متفق القول 
به این نتیجه رسیدیم باید بتوانیم از موجودیت باشگاه ه  های 
خصوصی دفاع کنیم و این بحث مورد موافقت مدیران عامل 
محترم همه باشگاه های مذکور قرار گرفت . هفته آینده 
جلسه را برگزار می  کنیم و به دنبال این هستیم دولت و 
وزارت ورزش و جوانان خدمات رساندن به باشگاه های 

خصوصی را نادیده نگرفته و حمایت کنند . 
 رئال مادرید 

وی افزود: این دستورالعملی است که 
همه کشورها به آن عمل می کنند  . 

وقتی من نزدیک به 2۸ سال پیش 24 نفر مدیران باشگاه های 
لیگ برتر را به کشور اسپانیا بردم ، در جریان آن سفر دیدیم 
دولت و شهرداری برای رئال مادرید در بیرون از ورزشگاه، محل 
تمرین و مسابقه ساخته و به این باشگاه اجازه داده بودند در 
استادیوم داخل شهر اماکن درآمدزا ایجاد کند تا درآمد پایدار 

داشته باشد و هیچگاه وجودش با مخاطره همراه نباشد. 
 باشگاه های خصوصی 

مدیرعامل باشگاه نساجی تاکید کرد: باشگاه های خصوصی ما 
در طول این 44 سال همیشه دچار تغییرات شده اند و با هر توان و 
بودجه ای، هر کدام از آنها آمدند و پس از مدتی کار کردن، عطای 
کار را به لقایش بخشیدند. دولت و مجلس باید به این موضوع 
دقت کنند. الان صنعتی ها و باشگاه های دولتی به شدت هزینه 
فوتبال ما را بالا برده اند و این صنعت بزرگ 
در واقع بر اساس قانون تجارت ورشکسته 

شده  است . 
این یک چرخه معیوب اقتصادی است 
زیرا تراز همه باشگاه ها منفی است. به 
همین دلیل در شرایط کنونی نیاز به یک 
رنسانس اساسی داریم. هفته آینده به میزبانی 
باشگاه نساجی جلسه داریم و از همه مدیران 
عامل محترم باشگاه های خصوصی دعوت 
می کنیم در جلسه شرکت کنند تا 

بتوانیم قدم های موثر و سازنده ای برداریم. 
 نقش مجلس 

درودگر تاکید کرد: باید با نمایندگان مجلس تماس بگیریم و 
آنها را از این شرایط مطلع کنیم. آنها نمایندگان مردم هستند و 
نیاز است پاسخگوی مطالبات مردم باشند. الان تیم های تراکتور، 
ملوان، نساجی، هوادار، شمس آذر نمایندگانی در مجلس دارند 
و از همه این عزیزان دعوت می کنیم تا کمک کنند باشگاه های 

خصوصی برای ادامه حیات، درآمدهای پایدار داشته باشند. 
 ثبت؟

وی افزود: به صورت جدی باید در این زمینه قدم برداریم 
و از هوشنگ نصیرزاده نیز که کارشناس مطلع حقوق فوتبال 
است درخواست کردیم اساسنامه ای در این خصوص بنویسد 
و کارهای قانونی ثبت آن را به سرعت پیش خواهیم برد. 
طبق مذاکره با مدیران عامل باشگاه ها، آنها نیز پیشنهادات 
ارزشمندی داشتند و هفته آینده در جلسه ذکر شده به 
جمع بندی نهایی خواهیم رسید. مدیرعامل نساجی عنوان 
کرد: 23 سال در اتحادیه فوتبالی که موجود و زنده بود و فعالیت 
می کرد و همه مدیران در آن عضو بودند، مسئولیت داشتم. 
ضمن اینکه معاون اقتصادی هم بودم. تجاربی در این زمینه 
دارم و می خواهم شرایطی ایجاد کنم تا بتوانیم به عنوان یک 
تشکل مفید و موثر در توسعه و شکوفایی فوتبال ایران نقش 

داشته باشیم. 

برای ایجاد رُنسانس در فوتبال، باید از باشگاه های خصوصی دفاع کنیم درودگر:


